

Vicedom Public Lecture (Event via Zoom): **Take up your Pallet and Walk!** Pentecostal Christianity in Kenya and Social Transformation

22 June 2021, 19:00 Central European Summer Time (CEST)



Information and Zoom Access:

<https://augustana.de/vicedom21>

<https://mission-einewelt.de/events/vicedom-public-lecture-online-take-up-your-pallet-and-walk/>

Prof. Dr. Philomena Njeri Mwaura is Assistant Professor at the Department of Philosophy and Religious Studies at Kenyatta University in Nairobi, Kenya. Augustana University and Mission EineWelt have awarded Prof. Dr. Philomena Njeri Mwaura with the „Vicedom Visiting Lectureship“ in 2021. From April to September 2021, she is working in Neuendettelsau on the history of Pentecostal-Charismatic Christianity in Kenya. Her public lecture will be in English language.

How do Pentecostal/Charismatic Churches in Kenya contribute to social transformation? Prof. Dr. Philomena Njeri Mwaura argues that social and spiritual capital is key to answer these questions. Pentecostal beliefs, practices and rituals which are a source of social and spiritual capital, will be analysed in her lecture. She proposes that Pentecostal/Charismatic churches create social trust and religious networks among members, which enable them to transform individual and community lives.

This public lecture follows an interdisciplinary approach and invites all interested people, especially from African Studies, Development Studies, Religious Studies and Social Theory. Space for questions in English and German will be provided.

Program

- **Welcome**
President Augustana University, Prof. Dr. Gury Schneider-Ludorff
- **Introduction to Vicedom Fellowship and introduction of Prof. Dr. Philomena Njeri Mwaura:**
Director Dr. Gabriele Hoerschelmann and Prof. Dr. Heike Walz
- **Lecture**
Prof. Dr. Philomena Njeri Mwaura
- **Questions on the lecture**
Moderation Prof. Dr. Heike Walz
- **Thanks and farewell**
President Augustana University, Prof. Dr. Gury Schneider-Ludorff

Contact

■ Mission EineWelt
Hauptstraße 2
91564 Neuendettelsau
Tel. (+49) 9874 9 1501
www.mission-einewelt.de
mi@mission-einewelt.de

■ Augustana-Hochschule
Studierendenpfarramt
Waldstr. 11
91564 Neuendettelsau
Tel. (+49) 9874 509430
stupf@augustana.de
interkulturelle.theologie@augustana.de

Vicedom Public Lecture (Veranstaltung via Zoom):

Take up your Pallet and Walk!

Pentecostal Christianity in Kenya and Social Transformation



Dienstag, 22. Juni 2021 um 19.00 Uhr (Cest)

Alle Informationen und Zugangsdaten:

<https://augustana.de/vicedom21>

<https://mission-einewelt.de/events/vicedom-public-lecture-online-take-up-your-pallet-and-walk/>

Prof. Dr. Philomena Njeri Mwaura ist Assistenzprofessorin am Fachbereich für Philosophie und Religionswissenschaft an der Kenyatta Universität in Nairobi in Kenia. Die Augustana-Hochschule und Mission EineWelt haben Prof. Dr. Philomena Njeri Mwaura 2021 mit der „Vicedom-Gastdozentur“ ausgezeichnet. Von April bis September 2021 arbeitet sie in Neuendettelsau zur Geschichte des pfingstlich-charismatischen Christentums in Kenia. Ihr öffentlicher Vortrag ist in englischer Sprache.

Wie tragen die pfingstlich-charismatischen Kirchen in Kenia zur sozialen Transformation bei? Prof. Dr. Philomena Njeri Mwaura geht davon aus, dass das soziale und spirituelle Kapital der Schlüssel sein könnte. In ihrem Vortrag geht sie der Frage nach, inwiefern pfingstliche Glaubensvorstellungen, Praktiken und Rituale eine Quelle für soziales und spirituelles Kapital darstellen. Sie untersucht, inwiefern sie unter den Mitgliedern soziales Vertrauen und religiöse Netzwerke schaffen und sie befähigen, das Leben der Individuen und der Gemeinschaft zu verändern.

Der Vortrag folgt einem interdisziplinären Ansatz und lädt alle Interessierten ein, insbesondere aus den African Studies, Development Studies, der Religionswissenschaft, den Sozialwissenschaften und der Theologie. Im Anschluss ist Zeit für Fragen auf Englisch und Deutsch.

Herzliche Einladung!

Programm

- **Begrüßung**
Rektorin Augustana-Hochschule, Prof. Dr. Gury Schneider-Ludorff
- **Einführung in Vicedom-Fellowship und Vorstellung von Prof. Dr. Philomena Njeri Mwaura:**
Direktorin Dr. Gabriele Hoerschelmann und Prof. Dr. Heike Walz
- **Vortrag**
Prof. Dr. Philomena Njeri Mwaura
- **Fragen zum Vortrag**
Moderation Prof. Dr. Heike Walz
- **Dank und Verabschiedung**
Rektorin Augustana-Hochschule, Prof. Dr. Gury Schneider-Ludorff

Kontakt

■ Mission EineWelt
Hauptstraße 2
91564 Neuendettelsau
Tel 09874 9-1501
www.mission-einewelt.de
mi@mission-einewelt.de

■ Augustana-Hochschule
Studierendenpfarramt
Waldstr. 11
91564 Neuendettelsau
Tel 09874 509430
stupf@augustana.de
interkulturelle.theologie@augustana.de